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§ 33 

Ekonomisk uppföljning mars 2018 (TEF/2018:102)  

Beslut 

Tekniska nämnden godkänner den ekonomiska uppföljningen för perioden 
januari till och med mars 2018. 
 
Sammanfattning 

Tekniska nämndens anslagsbudget för 2018 uppgår till 514 tkr. Detta anslag 
ska finansiera nämnden och förtroendevaldas arbete i nämnden. Övriga 
verksamheter som nämnden ansvarar för förutsätts vara intäktsfinansierade. 
Som en effekt av att nämndens verksamheter helt övergår till komponentav-
skrivning, hanteras större del av underhållskostnader som investering. Detta 
innebär att underhållsbudgeten inom fastighetsområdet minskas med 
43 mnkr. Från och med 2018 finns ett årligt investeringsanslag för detta på 
55 mnkr. 
 
Enligt kommunfullmäktiges beslut läggs det minskade utrymme om 
43 mnkr i kommunstyrelsens finansförvaltning. Tekniska förvaltningen kan 
sedan efter en utarbetad rutin, avropa medel från finansförvaltningen för att 
täcka kostnader för till exempel rivningar, tvister, utredningar och avetable-
ringar. Införandet av komponentredovisning startade med utbildning 2016 
och bildande av styrgrupp. Sedan slutet av kvartal 1, 2017 pågår detta arbete 
i etapper och den nya avskrivningsmetoden bedöms vara helt införd vid års-
skiftet 2019. Under införandet av den ändrade metoden kan det uppstå viss 
obalans och prognososäkerhet. 
 
Förvaltningens internbudget för verksamhetsåret 2018 är mycket ansträngd. 
På den förvaltningsövergripande nivån ryms inte kostnader för de 455 ferie-
praktikplatser och nödvändiga handledare samt att förvaltningen efter tidi-
gare revisionsanmärkningar har behov av utveckling liksom fortsatt satsning 
på kompetenshöjande åtgärder. För att det ska råda god följsamhet mot 
fullmäktiges beslut, är det därför nödvändigt att förvaltningen får finansför-
valtningens beslut om att även använda del av ”friutrymmet” till att täcka 
kostnaderna för feriepraktikplatserna samt för kompetenshöjande åtgärder.  
 
Årets första uppföljning är en redovisning av verksamheternas ekonomiska 
utfall för tiden mellan januari och mars, samt en prognos för helår. Helårs-
prognosen visar ett underskott mot fullmäktiges beslut. Den största avvikel-
sen är kostnaderna för feriepraktikplatserna och den fortsatta satsningen på 
kompetenshöjande åtgärder som inte ryms inom budget. Övriga avvikelser 
är i denna första ekonomiska uppföljning till nämnden av mindre karaktär.  
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Ärendet 

Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2018-04-12. 
 
Protokollsanteckning 

Robert Nuse (S) antecknar till protokollet att i dagens nämnd lades de eko-
nomiska handlingarna fram i fredags. Mot bakgrund av att det är av stor vikt 
för nämndledamöter, fritidspolitiker att ges möjlighet att kunna sätta sig in i 
handlingar genom att de sänds ut i god tid lämnas följande yrkande om pro-
tokollsanteckning: 
  
1 Ha handlingarna klara och utsända i god tid 
2 Se över om processen kan förenkla för ekonomiansvarig att kunna erhålla 
nödvändiga underlag i rimlig tid i sin tur. 
3 Att inse att det är största vikt att nämndens ledamöter kan utföra det arbete 
beträffande ekonomisk uppföljning i syfte att förebygga tidigare skeden där 
revisorerna lagt erinran för brister som uppmärksammats tidigare år. 
 
Nämnden i sin helhet ställer sig bakom Robert Nuses protokollsanteckning. 
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§ 34 

Yttrande över motion - Säkerheten på våra skolgårdar 
(TEF/2017:209)  

Beslut 

Tekniska nämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Sammanfattning 

I motionen refereras till uppgifter om en biljakt med polis inblandad på 
Kvarnhagsskolans skolgård den 11 september 2017. 
 
Tekniska förvaltningen har undersökt händelsen. Enligt skolledningen sked-
de händelsen utanför skolgården vid lastintag och parkering. Mellan lastin-
taget och skolgården finns en rad av säkerhetsräcken och 2 olika bommar. 
 
Säkerhetsbesiktning av lekredskap görs årligen på skol- och förskolegårdar. 
Brister och fel kategoriseras enligt gällande standard samt åtgärdas. 
De flesta skolor i Botkyrka har fått bommar och räcken mellan skolgård och 
trafikytor/bilparkering under se senaste 10 åren. Skolbarnen ska kunna gå 
eller cykla in på skolgården säkert via gång- och cykelvägar. 
 
Att olaglig biltrafik förekommer på gång och cykelvägar, och över gräsytor 
intill skolor är ett bekymmer som tyvärr förekommer. 
 
Ärendet 

I en motion 2017-11-23 av Stina Lundgren (M) och Gül Alci (M) beträf-
fande säkerheten på våra skolgårdar föreslår motionärerna kommunfullmäk-
tige att  
 
- ge tekniska förvaltningen, tillsammans med trygghetssamordnaren göra en 
trygghetsöversyn av Botkyrkas skolor samt att 
- man därutöver upprättar rutiner för kontroll och underhåll av befintliga 
trygghetsåtgärder. 
 
Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2018-03-21, rev 
2018-04-13, utgör underlag för beslutet. 
 
Yrkande 

Kristoffer Szubzda (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Propositionsordning 

Tekniska nämnden godkänner att ordföranden ställer förslagen mot 
varandra. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt ordförandens för-
slag. 
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§ 35 

Aktivitetsplan för ett jämlikt Botkyrka (TEF/2018:88)  

Beslut 

Tekniska nämnden beslutar, att med smärre justering, översända tekniska 
förvaltningens aktivitetsplan 2018 för ett jämlikt Botkyrka till kommun-
fullmäktige.  
 
Kristoffer Szubzda (SD) deltar inte i beslutet. 
 
Sammanfattning 

Tekniska nämnden skrev i yttrandet över förslag till strategi och riktlinjer 
för ett jämlikt Botkyrka att arbetet bedömdes som komplext. Generellt finns 
det behov av utbildning för att öka kunskapen om jämlikhet och att goda ex-
empel behöver inkluderas. I ett första steg har tekniska förvaltningen identi-
fierat de aktiviteter som redan pågår och kompletterat med aktiviteter som 
förvaltningen planerar att göra under 2018.  
 
Ett flertal arbeten pågår. I tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse redovisas 
dessa i korthet utifrån respektive medborgarprocess. 
 
Ärendet 

Alla nämnder har fått i uppdrag att utifrån strategi och riktlinjer för ett jäm-
likt Botkyrka ta fram en aktivitetsplan inom nämndens verksamhetsområde. 
En första delrapportering till kommunfullmäktige ska lämnas i samband 
med nämndens uppföljning av delår 2. Nämndens slutredovisning ska göras 
samtidigt vid nämndens årsredovisning för 2018.  
 
Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2018-03-21. 
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§ 36 

Dataskyddsombud  

Utgår. 
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  7[15] 
Tekniska nämnden  

 2018-04-16  

 

 

§ 37 

Rapportering av pågående investeringsprojekt, lokalför-
sörjning och fastighet (TEF/2018:89)  

Beslut 

Tekniska nämnden noterar förvaltningens information om pågående investe-
ringsprojekt 2018 inom lokalförsörjning samt beslutar att rapporten ska an-
mälas till berörda nämnder samt kommunstyrelsen. 
 
Sammanfattning 
Tekniska förvaltningen ska regelbundet lämna en kort rapport om investe-
ringsprojekt som pågår inom lokalförsörjningen.  
 
Rapporten redovisas per förvaltning i bilagor. 
 
Ärendet 

Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2018-03-20, rev 2018-04-13. 
 
Bilaga 1, projekt 6113 Brunna IP och bilaga 2, projekt 6121 Gullvivans för-
skola revideras, preliminärt färdigställande år 2019. 
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§ 38 

Rapportering av pågående investeringsprojekt, VA 
(TEF/2018:90)  

Beslut 

Tekniska nämnden har tagit del av informationen gällande pågående inve-
steringsprojekt inom va-verksamheten. 
 
Sammanfattning 

Statusen i pågående investeringsprojekt inom va-verksamheten redovisas 
kort.  
 
Tekniska förvaltningens va-verksamhet driver ett antal investeringsprojekt 
och för att informera tekniska nämnden om statusen i dessa görs en kort re-
dovisning av respektive projekt. Vissa projekt kommer redovisas mer utför-
ligt i samband med årsredovisningen. I redovisningen ingår inte pågående 
exploateringsprojekt.  
 
Ärendet 

Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2018-03-26. 
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§ 39 

Information om VA-avgifter Kagghamra (TEF/2016:99) 

Beslut 

Tekniska nämnden har tagit del av informationen. 
 
Sammanfattning 

Kommunen behöver ta ställning till om fastigheterna i Kagghamra vid an-
slutning till den allmänna VA-anläggningen ska debiteras särtaxa eller ordi-
narie taxa. I detta informationsärende beskrivs den utredning som kommu-
nen genomfört tillsammans med TYRÉNS.  
 
Kommunen behöver ta ställning till om fastigheterna i Kagghamra vid an-
slutning till den allmänna VA-anläggningen ska debiteras särtaxa eller ordi-
narie taxa.  
 
Lagen om allmänna vattentjänster (2006:412) säger att särtaxa ska tillämpas 
om kostnaderna för vissa fastigheter ”i beaktansvärd omfattning” avviker 
från vad som är normalt och om detta beror på särskilda omständigheter. Vi 
kan konstatera att kostnaderna för att ansluta Kagghamra till allmänt vatten 
och spillvatten avviker från övriga jämförbara områden i kommunen och att 
det finns omständigheter som kan motivera det.  
 
Om särtaxa inte ska tillämpas gäller ordinarie taxa för anslutning. En juste-
ring av ordinarie taxa kan genomföras, ensamt eller tillsammans med till-
lämpning av särtaxa, för att öka täckningsgraden i Kagghamra och i hela 
kommunen. En sådan justering påverkar också fördelningen mellan småhus 
och flerbostadshus.  
 

Ärendet 

Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2018-04-03 
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§ 40 

Muntlig återrapportering om analys av kommunal verk-
samhet för gata/park drift (TEF/2018:53) 

Beslut 

Tekniska nämnden har tagit del av informationen. 
 
Ärendet 

Tekniska förvaltningen informerade vid nämndens sammanträde den 12 
mars om att kommunens avtalsleverantör inom området revision- och råd-
givning, KPMG, kommer utreda effekterna och analysera samt ta fram kon-
sekvenser av om kommunen skulle lägga ut skötsel, renhållning och vinter-
väghållning av kommunens gatunät samt gång- och cykelvägar på upphand-
ling.  
 
Thomas Hjelmqvist, KPMG, redovisar utifrån framtagen rapport, utkast 
april 2018, nuläge, konsekvensbeskrivning vid avveckling av verksamhet i 
egen regi och kostnadsjämförelse. 
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§ 41 

Beslutade uppdrag från verksamhetsnämnder 
(TEF/2018:100, TEF/2018:87, TEF/2018:86, TEF/2018:84, 
TEF/2018:83)  

Beslut 

Tekniska nämnden har tagit del av informationen. 
 
Sammanfattning 

De verksamhetsbedrivande nämnderna som beställer uppdrag för utförande 
såsom investeringar och eventuella inhyrningar och uppsägningar av externa 
hyresavtal ska överlämna nämndens beslut till tekniska nämnden för verk-
ställighet. Dessa uppdrag redovisas till nämnden. Syftet är att denna rutin 
ökar de förtroendevaldas information om resursanvändning, ökad transpa-
rens samt ökad ordning och reda. 
 
Ärendet 

Tekniska förvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse daterad 
2018-03-28. 
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§ 42 

Anmälningsärenden (TEF/2018:98, TEF/2018:56)  

Beslut 

Tekniska nämnden har tagit del av anmälda handlingar. 
 
Handlingar 

VA-investeringsfond för dagvattenhantering i norra Botkyrka, bilaga date-
rad 2017-07-25, reviderad 2018-03-12, Projektplan, underlag till investe-
ringsprojekt. 
 
Beredningsuppdrag om cykelpool. 
 
 
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  13[15] 
Tekniska nämnden  

 2018-04-16  

 

 

§ 43 

Delegationsbeslut (TEF/2018:38, TEF/2017:28)  

Beslut 

Tekniska nämnden har tagit del av anmälda delegationsbeslut. 
 
Ärendet 

Tekniska nämnden har överlåtit sin beslutanderätt till tjänstemän enligt tek-
niska nämndens delegationsordning. Beslut som fattats med stöd av delege-
ring ska återrapporteras till nämnden. 
 
Tekniska förvaltningen redovisar delegationsbeslut i skrivelse daterad 
2018-03-23 och i skrivelse 2018-03-06 gällande personalärenden. 
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§ 44 

Förvaltningschefen informerar  

Beslut 

Tekniska nämnden har tagit del av informationen. 
 
Ärendet 

Åsa Engwall, förvaltningschef, informerar om vad som är på gång inom 
förvaltningen. Bland annat svar på revisionsrapport om investeringsproces-
sen, verkställande av uppdrag om ny modell för internhyra, planering inför 
mål och budget 2019 och utvecklingen av förvaltningens organisation. 
 
Åsa Engwall informerar vidare om att Hyresnämnden anser att kommunen 
hanterat ärende, som prövats av nämnden, korrekt och att Länsstyrelsen har 
godkänt deponering av del av hyra för kv Samariten, vård- och omsorgsbo-
ende. 
 
Inbjudan har kommit till prisutdelning för miljöfordonsbästa kommun och 
landsting 2018. Vinnaren utses den 3 maj i Kungsbacka kommun. Botkyrka 
kommun, tekniska förvaltningen, vann första pris 2017. 
 
Linda Evjen, va-chef informerar om att kommunen tagit emot Försvarsmak-
tens åtgärdsförslag för PFOS-föroreningarna vid före detta flygplatsen F 18 
i Riksten. Rapporten innehåller förslag om hur föroreningen kan hanteras 
för att förhindra spridning av PFOS i grundvattnet. Bedömningen i nuläget 
är att utredningen behöver kompletteras och fördjupas. Rapporten ska analy-
seras av miljöenheten och VA-avdelningen och därefter ska Försvarsmakten 
få kommunens svar. Försvarsmakten har tagit på sig ansvaret för förore-
ningarna. Kommunens utgångspunkt är att Försvarsmakten ska finansiera 
åtgärder för sanering. 
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§ 45 

Frågor från förtroendevalda samt medskick till verksam-
heten  

Beslut 

Tekniska nämnden har tagit del av informationen. 
 
Ärendet 

Åsa Engwall, förvaltningschef, besvarar tidigare fråga från Boje Ericson (L) 
om ramavtal för bilhyra. Priset baseras på krav som kommunen ställer bland 
annat om leverans, minimal miljöpåverkan och statistik. Kostnaden kan inte 
jämföras med uthyrning till privatperson. 
 
Sture Nordberg (TUP) frågar om vattentornet i Tullingeberg. Tidigare har 
diskuterats rengöring och belysning av tornet. Frågan besvaras vid nämn-
dens sammanträde i maj. 
 
Protokollsanteckning 

Boje Ericson (L) antecknar till protokollet 
”Avslutningsvis informerade förvaltningschefen om ett ärende Boje 
Ericson ställt frågor om, §144, 17-12-11. Påstods vid det tillfället, av che-
fen för fordonsflottan, att kommunen får betala en kostnad av 6 KSEK för 
en bilhyra per vecka.  
Frågeställaren ansåg kostnaden helt ohemul då man som privatperson själv 
kan veckohyra en bil för ca 1.5 KSEK och ville därför ha en förklaring 
varför kommunen behövde betala fyra gånger så mycket.  
Nu efter fyra månader rapporterar förvaltningschefen, efter samtal med 
kommunens upphandlingschef, som upphandlat denna dyra tjänst, att det 
beror bl a på att kommunen i sitt upphandlingsunderlag krävt regelbunden 
statistik över bilarnas miljöpåverkan samt  kräver bilar med minimala ut-
släpp. 
Frågeställaren accepterade inte svaret och framförde att dessa, till synes 
rimliga krav, inte kan motivera en fyrdubbling av veckohyran mellan upp-
handlat pris o det pris man som privatperson kan erhålla hos vilken billut-
hyrare som helst. 
Boje Ericson begärde därför att till protokollet få ange ett särskilt yttrande 
där det framgår att svaret ifrågasätts och att kommunen borde göra en ny 
upphandling om kommunen är knuten till detta orimliga avtal.” 
 
Stefan Dayne (KD) ansluter sig till Boje Ericsons protokollsanteckning. 
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